
 
 

PROTOKÓŁ NR XXX/2022 
z XXX sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 29 czerwca 2022r. 
 
Sesja odbyła się w godzinach 900 – 1241, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 
 

Transmisja obrad odbywała się on-line i jest dostępna na stronie samorzad.gov.pl/gmina-
bransk  lub www.bransk.pl  w zakładce SESJE RADY GMINY  

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 
 
   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 
Radni obecni: 

1. Bolesta Franciszek 
2. Brzozowski Marek 
3. Górska Paula 
4. Kadłubowski Marek 
5. Krasnodębska-Bobel Honorata 
6. Krasowski Tadeusz 
7. Matysiak Adam Wiesław 
8. Moczulska Elżbieta 
9. Płonowska Grażyna 
10. Półtorak Mariusz 
11. Rułka Franciszek 
12. Sierocki Witold Antoni 
13. Szpakowski Józef 
14. Wysocki Paweł 
15. Żero Anna Czesława 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy 
2. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 
3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
4. Anna Wiśniewska  Skarbnik Gminy 
5. Anna Bachurek   Kierownik GOPS 
6. Maciej Bobel   Dyrektor GOUK i GBP 
7. Weronika Sztejniec   Kierownik Ref. RO 
8. Izabela Szczepańska  Inspektor Ref. RO 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 
 
Przed otwarciem XXX sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 
zadumy i modlitwy a następnie odczytała klauzulę RODO.  
 
Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum: 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 900 otworzyła XXX sesję 
Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan 
Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 15 radnych, tym samym stwierdziła 
prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  

https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
http://www.bransk.pl/


 
Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych 
gości a także osoby oglądające obrady przez internet.  
 
Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że zawiadomienia o sesji wraz z porządkiem obrad, 
projektami uchwał i innymi materiałami zostały dostarczone Radnym pocztą elektroniczną. 
Porządek z materiałami sesyjnymi był również dostępny na stronie internetowej Gminy 
Brańsk w zakładce SEJE RADY GMINY 
    
Następnie, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub 
poprawek do porządku.  
           
Wobec braku wniosków, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek sesji                        
w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przedstawienie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXVIII sesji rady gminy 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji (nadzwyczajnej) rady gminy 
5. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
6. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022rok 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 
lata 2022-2030 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z Gminą 
Boćki porozumienia dotyczącego przyjęcia w zarząd części drogi gminnej w celu 
wykonania zadania publicznego pn. Przebudowa drogi gminnej relacji Klichy - 
Burchaty - Burchaty kolonia" 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIX/237/2022 Rady 
Gminy Brańsk w sprawie powierzenia Gminie Brańsk przez Powiat Bielski zadań 
w zakresie zarządzania drogą powiatową Nr 1700B 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu rozwoju sieci 
drogowej dróg gminnych w gminie Brańsk na lata 2022- 2025 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju 
i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących         
w posiadaniu Gminy Brańsk na lata 2022-2024 

13. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Brańsk za rok 2021 
1) wystąpienie Wójta Gminy Brańsk 
2) Debata nad raportem o stanie Gminy Brańsk za rok 2021: 

a) głosy radnych 
b) głosy mieszkańców 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brańsk wotum 
zaufania 

15. Rozpatrzenie sprawozdań Wójta Gminy Brańsk: 
1) sprawozdania z wykonania budżetu gminy Brańsk za 2021 rok  
2) sprawozdania finansowego za 2021 rok 
3) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Brańsk według 

stanu na dzień 31.12.2021r. 
4) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Białymstoku  sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 
Brańsk sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2021r. 



5)  informacja Wójta Gminy Brańsk dotycząca wykonania zadań w 2021r. 
6) przedstawienie Opinii Komisji Rewizyjnej i Komisji Rozwoju Gospodarczego 

Oświaty Budownictwa i Transportu o wykonaniu budżetu Gminy Brańsk za 2021r. 
7) dyskusja w sprawie sprawozdań finansowego i sprawozdania z wykonania 

budżetu  za rok 2021 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brańsk za 2021 r. 
17. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania budżetu Gminy Brańsk za 2021r. 
18. Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                      

w Białymstoku  o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk 
20. Przedstawienie sprawozdania w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania planu 

finansowego instytucji kultury za 2021r. 
21. Przedstawienie sprawozdania samorządowej osoby prawnej 
22. Interpelacje i wnioski radnych 
23. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 
24. Sprawy bieżące 
25. Zamknięcie obrad  

 
Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XXVIII sesji rady gminy 

 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XXVIII sesji Rady Gminy Brańsk 
był dostępny w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 
dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi do protokołu.  
   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu          
z obrad XXVIII sesji Rady Gminy Brańsk.  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu – lista nr 1) 
 
Ad. 4 Przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji (nadzwyczajnej) rady gminy 
 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XXIX sesji (nadzwyczajnej) 
Rady Gminy Brańsk był dostępny w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed 
sesją w dniu dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi 
do protokołu.  
   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu          
z obrad XXIX sesji Rady Gminy Brańsk.  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu – lista nr 2) 
 
 
Ad. 5  Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
 
Pan Andrzej Jankowski Wójt Gminy Brańsk przedstawił informację z działalności między 
sesjami. (Informacja stanowi załącznik Nr 4 do oryginału protokołu). 
 



Radny Pan Franciszek Rułka odnośnie zamówienia publicznego, którego przedmiotem 
jest „Zakup i dostawy kruszyw w roku 2022 przeznaczonych do przygotowania mieszanki 
betonowej”, zwrócił się z pytaniem - po ile wychodzi cena tony piasku 0-2 i tona kruszywa 
oraz ile ton dokładnie obejmuje zamówienie, w związku z wyborem oferty  z najniższą ceną 
453.341,21zł? 
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że w tej chwili nie ma ze sobą takich danych, 453.341,21zł  
to jest cena ogólna, ale jeżeli radnego to interesuje, takie dane może przedstawić                      
w Urzędzie Gminy, to są trzy frakcje kruszywa 0-2mm, 2-8mm, 8-16mm.  
 
Ad.6 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod 
obrady XXX Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna. Uwag i zapytań do opinii nie 
zgłoszono. (Opinia Nr 46/2022 z dnia 20 czerwca  2022r. stanowi załącznik Nr 5 do oryginału 
protokołu) 
 
Ad. 7 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022r:  
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Głos w dyskusji na temat procedowanej uchwały zabrali: 
 
Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel zgłosiła następujące pytania: 
- dlaczego zrezygnowano z modernizacji oświetlenia ulicznego w miejscowości Szmurły? 
 
Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi –„ dlatego, że zostały wprowadzone zmiany w budżecie      
i te środki finansowe zostały przeniesione na cele ważniejsze”.  
  
Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel skierowała pytanie do Wójta Gminy – „Czy 
celem ważniejszym jest przeznaczenie 21tys.zł na zakup kosiarki w Gminnym Ośrodku 
Upowszechniania Kultury? 
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi– „zdecydowanie tak, ta kosiarka będzie służyła nie tylko     
w GOUK, ale także do koszenia wszystkich boisk, ma ona zasięg 3m, jest to kosiarka 
wrzecionowa do koszenia właśnie takich trawników”. 
 
 Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel skierowała kolejne pytanie – „co będzie           
z kosiarką, która tu GOUK jest? 
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi – „ta też pracuje” 
 
Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel następnie zapytała Wójta Gminy – „czy 
bezpieczeństwo mieszkańców w Szmurłach jest mniej ważne od kosiarki?” 
 
Wójt Gminy zapytał – „czyje bezpieczeństwo?” 
 
Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel odpowiedziała – „mieszkańców wsi 
Szmurły” 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że na „koloniach” też mieszkają mieszkańcy i nie mają 
oświetlenia, a w tym przypadku jest tyko jeden dom, natomiast cała miejscowość Szmurły 
jest oświetlona. 
 



 
Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel skierowała kolejne pytanie do Wójta Gminy 
– „jest napisane deficyt będzie pokryty  różnymi przychodami pochodzącymi m.in.                      
z nadwyżki z lat ubiegłych w wysokości 1 213 345,-zł, w tym 593 712,-zł ze środków RFRD; 
dlaczego w nadwyżce nie jest wykazany 1 mln. zł z Urzędu Marszałkowskiego, tylko środki 
z Funduszu Rozwoju Dróg? Gdzie są środki z tego miliona, ponieważ było powiedziane 
przez Panią Skarbnik na posiedzeniu Komisji, że są razem w nadwyżce?” 
 
Odpowiedzi udzieliła Pani Anna Wiśniewska Skarbnik Gminy -  „tak te środki są                 
w nadwyżce budżetowej, nadwyżki budżetowej ogólnie jest 1 878 tys.zł” 
 
Wobec braku dalszych pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła 
głosowanie: "nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022. 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 4.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu – lista nr 3) 
 
   Uchwała Nr XXX/239/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 czerwca 2022r. w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2022 rok stanowi załącznik Nr 6 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 8 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Brańsk na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2022-2030:  
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Głos w dyskusji na temat procedowanej uchwały zabrał: 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie, w jakiej wysokości 
rzeczywiście jest dług gminy,  czy są kredyty, na co zostały zaciągnięte kredyty, z czego 
zostaną spłacone?  
 
Odpowiedzi udzieliła Pani Anna Wiśniewska Skarbnik Gminy – „na dzień dzisiejszy, 
ponieważ dzisiaj została spłacona II rata kwartalna kredytu, kwota zadłużenia wynosi 
1 498 983zł, natomiast kolejne kwoty kredytów zapisane w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej dopiero są planowane do zaciągnięcia i będą spłacane tak jak jest zapisane       
w Wieloletniej Prognozie Finansowej, bądź z kredytów lub dochodów własnych także 
planowanych, natomiast kredyty zaciągane będą na zadania ujęte w budżecie”.  
 
Wobec braku dalszych pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła 
głosowanie: 
 "nad projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk 
na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2030”  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 3, (1 osoba 
Radna Paula Górska nie brała udziału w głosowaniu).  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu – lista nr 4) 
 

   Uchwała Nr XXX/240/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 czerwca 2022r. w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2022-2025 wraz 
z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2030 stanowi załącznik Nr 7 do 



oryginału protokołu. 

 

Ad. 9 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z Gminą 
Boćki porozumienia dotyczącego przyjęcia w zarząd części drogi gminnej w celu wykonania 
zadania publicznego pn. Przebudowa drogi gminnej relacji Klichy - Burchaty - Burchaty 
kolonia" 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Głos w dyskusji na temat procedowanej uchwały zabrał: 
 
Radny Pan Mariusz Półtorak – „zapytał czy to porozumienie będzie coś kosztowało 
gminę? Czy w zamian gmina będzie musiała coś wykonać? 
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi -„to jest grzecznościowa sprawa, żeby było można złożyć 
wniosek, należy takie porozumienie zawrzeć”.  
 
Wobec braku dalszych pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła 
głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z Gminą Boćki 
porozumienia dotyczącego przyjęcia w zarząd części drogi gminnej w celu wykonania 
zadania publicznego pn. Przebudowa drogi gminnej relacji Klichy - Burchaty - Burchaty 
kolonia"" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

Uchwała Nr XXX/241/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 czerwca 2022r. w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie z Gminą Boćki porozumienia dotyczącego przyjęcia        
w zarząd części drogi gminnej w celu wykonania zadania publicznego                               
pn.: „Przebudowa drogi gminnej relacji Klichy - Burchaty - Burchaty kolonia" stanowi 
załącznik Nr 8 do oryginału protokołu. 

 

Ad.10 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIX/237/2022 
Rady Gminy Brańsk w sprawie powierzenia Gminie Brańsk przez Powiat Bielski zadań 
w zakresie zarządzania drogą powiatową Nr 1700B: 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Głos w dyskusji na temat procedowanej uchwały zabrał: 
 
Radny Pan Franciszek Rułka – „zapytał dlaczego uchwała jest uchylana, czy miała jakieś 
wady?” 

Odpowiedzi udzieliła inspektor Biura Rady, informując, że uchwałę uchyla się ponieważ 
jest dotknięta wadą prawną, odnośnie procedury wprowadzenia projektu uchwały do 
porządku obrad sesji nadzwyczajnej, ponadto do zawarcia umowy z Powiatowym Zarządem 
Dróg nie jest wymagana uchwała Rady Gminy. 

Wobec braku dalszych pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła 
głosowanie: 



"nad projektem uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIX/237/2022 Rady Gminy 
Brańsk w sprawie powierzenia Gminie Brańsk przez Powiat Bielski zadań w zakresie 
zarządzania drogą powiatową Nr 1700B" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

Uchwała Nr XXX/242/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 czerwca 2022r. w sprawie 
uchylenia uchwały Nr XXIX/237/2022 Rady Gminy Brańsk w sprawie powierzenia 
Gminie Brańsk przez Powiat Bielski zadań w zakresie zarządzania drogą powiatową 
Nr 1700B stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu. 

Ad.11 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu rozwoju sieci 
drogowej dróg gminnych w gminie Brańsk na lata 2022- 2025: 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu rozwoju sieci drogowej dróg 
gminnych w gminie Brańsk na lata 2022- 2025" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

Uchwała Nr XXX/243/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 czerwca 2022r. w sprawie 
zatwierdzenia planu rozwoju sieci drogowej dróg gminnych w gminie Brańsk na lata 
2022- 2025 stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu. 

 

Ad.12 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu 
Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych 
będących w posiadaniu Gminy Brańsk na lata 2022-2024 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 
Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Gminy 
Brańsk na lata 2022-2024" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 
Uchwała Nr XXX/244/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 czerwca 2022r. w sprawie 
uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych      
i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Gminy Brańsk na lata 2022-2022 
stanowi załącznik Nr 11 do oryginału protokołu. 
 
Ad.13 Przedstawienie raportu o stanie Gminy Brańsk za rok 2021: 
 
Ad. 13.1. Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił Raport o stanie Gminy za 
2021 rok w formie prezentacji multimedialnej Raport w wersji papierowej stanowi załącznik 
Nr 12 do oryginału protokołu. 



 
 
Ad.13.2. Debata nad raportem o stanie Gminy Brańsk za rok 2021: 
Ad.13.2.1. W debacie nad raportem o stanie gminy udział wzięli: 
 
Radny Pan Marek Brzozowski Wiceprzewodniczący Rady Gminy Brańsk zapytał, czy 
Wójt Gminy posiada wycenę prowadzonych inwestycji tj. budowy budynku OSP                         
w Domanowie i budynku świetlicy wiejskiej w Pietraszkach, dokonaną przez firmę 
zewnętrzną i jak to się ma do obecnych cen? 
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że inwestycja w Domanowie została wyceniona na 
1 777 509 zł bez instalacji elektrycznej, która wyniesie ok. 100tys.zł. Poniesiono już wydatki 
w wysokości 472 537zł,  w tej kwocie zamknął się „stan surowy budynku” w tym dach, 
styropian na elewację i tynk do tynków. Pozostało zakupić stolarkę okienną, terakotę, sufity 
podwieszane. Te materiały zostaną wycenione ujęte w budżecie i zakupione. Realizacja 
inwestycji zakończy się w przyszłym roku.  
W tym miejscu Wójt Gminy zaznaczył, że warto jest inwestować własnymi siłami                         
z wykorzystaniem własnych pomysłów a inwestycja zamknie się w granicach 700tys. zł 
  
Dalej Wójt Gminy poinformował, że kolejna inwestycja prowadzona jest w miejscowości 
Pietraszki. Została ona wyceniona prawie na 700tys. zł  z elektryką, która jest wyceniona na 
49.392zł a całość budynku na 647.000 zł. W tej chwili poniesione są wydatki w kwocie 
182.000 zł: zakupiono wszystkie materiały, w tym na elewację, tynki, na dach także w tym 
roku będzie stan surowy zamknięty. Mieszkańcy wsi Pietraszki zasponsorowali całą więźbę 
dachową ( wycieli ponad 20 szt. drzew, z czego pozostało jeszcze materiału na zadaszenie).  
   W tym miejscu Wójt Gminy podziękował mieszkańcom wsi Pietraszki, którzy deklarują,    
że dalej będą sponsorować wykończenie tej inwestycji.  
 
   Wójt Gminy stwierdził, że są to  trafne inwestycje, nie będą dużo kosztowały natomiast 
obecnie nie wiadomo, czy w ogóle ktoś przystąpiłby do przetargu, ponieważ jest duże ryzyko 
w cenach zakupu materiałów. 
   Ponadto poinformował, że w Domanowie również są sponsorzy inwestycji, Pan  W. T.  
zasponsorował drzwi wejściowe do garaży, strażacy zakupili elementy, które potrzebne są 
do wykończenia  ogrzewania tego budynku, mają też przeznaczyć część środków 
pieniężnych na zakup kabli do instalacji elektrycznej. Daje się zauważyć żywe 
zainteresowanie ludzi z obu miejscowości a zadania zostaną wykonane po gospodarsku. 
 
Radny Pan Marek Brzozowski Wiceprzewodniczący Rady Gminy Brańsk zapytał, czy 
są to wyceny tegoroczne,  czy wcześniejsze? 
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że to są wyceny obecne. 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski zadał pytanie odnośnie remizy OSP w Domanowie, 
zapytał czy prawdziwe są informacje, że ze względu na duży budynek, będą „na górze” 
pomieszczenia mieszkalne, czy Pan Wójt ma inny pomysł na ich zagospodarowanie? 
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że w budynku są rozległe pomieszczenia, w razie potrzeby 
mogą być wykorzystane przez szkołę, ale na razie trzeba je wykończyć, wówczas będą 
ustalenia, na pewno nie będą to pomieszczenia mieszkalne. 
 
Kolejne pytanie Radnego Pana Kadłubowskiego, dotyczyło aktywnego przejścia dla 
pieszych w Domanowie, zapytał jak ono się sprawdza w praktyce? 



 
  Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że wizualnie ładnie to wygląda, natomiast w nocy nie 
korzystał z tego przejścia, w podobnym tonie wypowiedział się Radny z Domanowa Pan 
Marek Brzozowski.  
 
Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel zwróciła uwagę na wydatki z ubiegłego roku 
dotyczące obsługi prawnej, w sprawozdaniu jest ujęte obsługa prawna – 81 770,-zł,  
i poniżej  obsługa prawno – podatkowa - 5 535,-zł, zapytała więc, czy był zatrudniony drugi 
adwokat, czy była druga umowa? 
 
Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik  wyjaśniła, że jeżeli chodzi o obsługę prawno-
podatkową jest to usługa prawno-podatkowa Firmy (…) dotycząca podatku VAT, umowa 
jest podpisana na  doraźne doradztwo tylko w sprawach podatkowych. 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski nawiązał do sprawy wykonania przejścia drogowego          
w Chojewie, poruszanej na wcześniejszej sesji, a następnie wysokich kosztów 90.000zł 
wykonanego przejścia w Domanowie, w tym miejscu przytoczył opinię mieszkańców „takie 
pieniądze za tak niewielką inwestycję” zadał też pytanie czy to firma tak drogo „wzięła”, czy 
cena wynika z przepisów? 
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi – „taka jest cena rynkowa, tak przystępują firmy do 
przetargu”.  
 
Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał,  czy gmina sama nie mogła tego przejścia 
wykonać? 
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi – „tak precyzyjnie nie zrobilibyśmy, tam dużo jest rzeczy 
nowoczesnych, elektronicznych, trochę to skomplikowane”. 
 
Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel zapytała Wójta Gminy, dlaczego zakup               
i montaż klimatyzacji w koparko-ładowarce Volvo kosztowało więcej niż wykonanie 
klimatyzacji na I piętrze budynku urzędu gminy, w tym w serwerowni,  czy te zadania 
wykonywała ta sama firma czy inna? 
 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że klimatyzacja w budynkach mieszkalnych jest inną 
klimatyzacją a w koparko-ładowarce VOLVO klimatyzacją specjalistyczną i taka jest cena 
klimatyzacji do tego zestawu. 
 
 
Radna Pani Elżbieta Moczulska powiedziała, że analizując raport o stanie gminy nasuwa 
się stwierdzenie, że oprócz inwestycji drogowych poprawiających bezpieczeństwo 
mieszkańców gminy a wizualnie gmina ładniej wygląda, można też zauważyć 
bezpieczeństwo wodociągowo-kanalizacyjne. Z uwagi na występujące w niektórych 
miejscowościach problemy z wodą, gmina w dalszej perspektywie stara się realizować 
inwestycje w tym kierunku (t.j. modernizację Stacji Uzdatniania Wody, jak również sieci 
wodociągowej), co wpłynie na to, że wody w gminie nie zabraknie. 
 
 
Radna Pani Paula Górska, poinformowała, że po kilku miesiącach problemów z wodą,         
w końcu mieszkańcy Olszewka mają wodę, ciśnienie jest bardzo dobre, wymiana szafy 
sterowniczej pomogła. W tym miejscu w imieniu swoim i mieszkańców podziękowała, że ten 
problem udało się rozwiązać. 



 
Wójt Gminy poinformował, że uzyskanie dofinansowania na inwestycje wodno-
kanalizacyjne, to coś wspaniałego, co gminę mogło spotkać, w tym miejscu sprostował 
swoją wcześniejszą informacją o zbiornikach 40 tys. litrów w przepompowniach, informując, 
że we wszystkich  tych 3 przepompowniach będzie po 2 zbiorniki - 100tys. litrów każdy, 
dodatkowo 2 zbiorniki w SUW w Kalnicy. To na lata poprawi bezpieczeństwo wodne gminy, 
to jest dobry projekt duża część sieci zostanie zmodernizowana, mało tego jest jeszcze 
ujęte, że na starych stacjach zostaną zamontowane filtry UV, które będą likwidować 
wszelkiego rodzaju bakterie znajdujące się w wodzie. 
 
Radny Pan Mariusz Półtorak skierował pytanie do Pani Skarbnik - jakie były ogólne 
wydatki  i dochody w roku 2021 i na co została przeznaczona nadwyżka budżetowa?  
 
Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska poinformowała – „wydatki wyniosły  
 28 567 282,-zł, dochody 33 974 516,-zł, w związku z tym powstała nadwyżka w kwocie 
5 407 233zł,   z tego jak widać w WPF 3 529 178,-zł (dotacja na zadania wodno-
kanalizacyjne) + 187.000zł wolnych środków zostało przełożonych do budżetu roku 2023      
a 1 878 055zł nadwyżki zaangażowano w budżecie tego roku 2022”. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska swą wypowiedź zaczęła od 
oświaty, kierując ukłon w stronę osób opracowujących projekty, dzięki którym pozyskano 
duże środki finansowe. Powiedziała, że należy dbać o uczniów a pomoce dydaktyczne, 
które zostały zakupione do szkół podniosą standard wyposażenia, uczniowie zaś 
możliwości zbliżone do możliwości uczniów z miasta.  
   Dalej powiedziała, że widać dużą współpracę strażaków z urzędem gminy, bo też zostały 
pozyskane pieniążki przy minimalnym wkładzie własnym gminy, co też zasługuje na 
pochwalę. Odniosła się również do dróg betonowych, z których mieszkańcy kolonii są 
zadowoleni i obrany kierunek jest bardzo dobry. 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski zgłosił problem z zakupioną 2 lata temu pompą tzw. 
„szlamową”, która nie do końca zdaje egzamin, nie spełnia zakładanych oczekiwań, jest 
słabo wydajna. Zwrócił się więc z prośbą, aby w przyszłości  przy planowanych zakupach 
była współpraca między gminą a strażakami,  aby ktoś z gminy, co zajmuje się tymi 
zakupami  konsultował je z jednostką OSP, aby zakupy były trafione.  
 
Wójt Gminy poinformował, że na ostatnim zebraniu strażaków ustalono, że zakupy do 
jednostek OSP będą konsultowane na Zarządzie, Prezes i Komendanci będą się 
wypowiadać, zatwierdzać zakupy-wydatki, które są potrzebne.   
 
 
Ad.13.2.2. głosy mieszkańców 
 
W zawiązku z tym, że nikt z mieszkańców nie zgłosił udziału w debacie nad raportem gminy, 
Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
 
Ad.14 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brańsk 
wotum zaufania: 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: 



"nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brańsk wotum zaufania" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość absolutna, ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 
Uchwała Nr XXX/245/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 czerwca 2022r. w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Brańsk wotum zaufania stanowi załącznik Nr 13 do oryginału 
protokołu. 
 
Ad.15 Rozpatrzenie sprawozdań Wójta Gminy Brańsk: 
 
Ad.15.1 streszczenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Brańsk za 2021 rok 
przedstawiła Skarbnik Gminy sprawozdanie w całości, stanowi załącznik Nr 14 do oryginału 
protokołu. 
 

Ad. 15.2 sprawozdanie finansowe za 2021 rok przedstawiła Skarbnik Gminy sprawozdanie 
stanowi załącznik Nr 15 do oryginału protokołu 

Ad. 15.3  Informację o stanie mienia komunalnego Gminy Brańsk według stanu na dzień 
31.12.2021r. przedstawiła Skarbnik Gminy informacja stanowi załącznik do sprawozdania   
z wykonania budżetu za 2021r. 

Ad. 15.4 Skarbnik Gminy przedstawiła pozytywną Uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku  sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy Brańsk sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2021r. uchwała 
stanowi załącznik nr 16 do oryginału protokołu 

Ad. 15.5 informacja Wójta Gminy Brańsk dotycząca wykonania zadań w 2021r.  

W związku z tym, iż w przedstawionym raporcie o stanie gminy, Wójt omówił wszystkie 
zadania wykonane w 2021r  drugi raz już ich nie omawiano. 

Ad. 15.6 Wiceprzewodniczący Pan Marek Brzozowski przedstawił Opinię Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu                      
o wykonaniu budżetu Gminy Brańsk za 2021r. opinia stanowi załącznik nr 17 do oryginału 
protokołu. 

Ad. 15.7 dyskusja w sprawie sprawozdań finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu  
za rok 2021 – brak głosów w dyskusji 

Ad. 16 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brańsk za 2021 r. 

 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brańsk za 2021 r." 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 



Uchwała Nr XXX/246/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 czerwca 2022r. w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy Brańsk za 2021 r. stanowi załącznik Nr 18 do oryginału protokołu. 

Ad. 17 Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania budżetu Gminy Brańsk           
za 2021r. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Paweł Wysocki odczytał uchwałę 
Nr 3/2022 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk z dnia 18 maja 2022 roku w sprawie 
wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk za 2021 rok. uchwała stanowi 
załącznik Nr 19 do oryginału protokołu. 
 

Ad. 18 Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Białymstoku  o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Płonowska odczytała uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku  w sprawie opinii o przedłożonym wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium                   
z wykonania budżetu za rok 2021. uchwała stanowi załącznik Nr 20 do oryginału protokołu. 
 

Ad. 19 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję                
i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość absolutna, ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 4.  
Wynik głosowania: Przyjęto 

Uchwała Nr XXX/247/2022 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 czerwca 2022r. w sprawie 
absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 21 do oryginału protokołu. 

Przewodnicząca Rady pogratulowała Wójtowi Gminy otrzymanego absolutorium. 

 

Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski podziękował radnym za udzielenie 
absolutorium, dalej powiedział – „mimo różnych wizji prezentowanych wśród radnych, 
różnych aluzji, Gmina Brańsk się rozwija, jest zauważana przez inne samorządy i Firmy         
z dziedziny budowlanej.  Jestem zapraszany i biorę udział w różnych spotkaniach, targach 
budownictwa, na jednym z nich otrzymałem „Tytuł Dobrego Gospodarza” od 
Stowarzyszenia Producentów Cementu. Jako przedstawiciel samorządu, wystąpiłem na 
Politechnice Rzeszowskiej przedstawiając swój pomysł z budowaniem dróg betonowych. 
Były również rozmowy o innych inwestycjach na terenie gminy.  Kanclerz Uczelni 
powiedział, „Wójt jest przykładem,  jak powinien działać samorząd, we wszystkich 
kierunkach”. To nie tylko budowa dróg, ale również jakim kosztem budujemy świetlice 
wiejskie, zjazdy, wjazdy, potrzeby mieszkańców są najważniejsze. Jeśli chodzi                            
o współpracę z Politykami, zarzucano mi, że jestem bardzo opozycyjny do PIS-u, ale jak 
widzicie Państwo, dotacje nasze wpłynęły.  Z  pierwszego rozdania dostaliśmy 5mln.              
w drugim 3,5mln.zł - na instalacje kanalizacyjno-wodne, teraz dostaliśmy 11.700tys.zł na 
„wod-kan”, drogę Popławy-Brzeźnica.  Dotacji mamy w granicach 20mln. zł, gdzie wkład 
własny gminy nie przekroczy 10%, takiej dotacji nigdy nie było. Składaliśmy wnioski na 



różne projekty, różne inwestycje, staramy się sprostać potrzebom naszych mieszkańców. 
Zabezpieczenie wodne będzie wykonane w 100% a pozostałe inwestycje będą dalej 
kontynuowane. 

 

Przewodnicząca zarządziła 10 minutową przerwę w obradach Rady od godz. 1143 do 
godz. 1155 
 
Po wznowieniu obrad Przewodnicząca na podstawie listy obecności stwierdziła obecność 
14 radnych, tym samym prawomocność obrad i podejmowania uchwał. (Radny nieobecny 
– Tadeusz Krasowski) 

Ad. 20 Przedstawienie sprawozdania w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania 
planu finansowego instytucji kultury za 2021r. 

Sprawozdanie było w posiadaniu radnych przed sesją i zostali z nim zapoznani.  

Radni nie zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 22 
do oryginału protokołu. 

 

Ad. 21 Przedstawienie sprawozdania samorządowej osoby prawnej. 

Sprawozdanie było w posiadaniu radnych przed sesją i zostali z nim zapoznani. 
Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 23 do oryginału protokołu. 

   Głos zabrał Radny Pan Franciszek Rułka zwracając uwagę na wysokie wynagrodzenie 
w Spółce, prawie 77.000zł na jedną osobę.  Przypomniał, że w ubiegłym roku Pan Wójt 
powiedział, że z tej kwoty część środków finansowych bierze Pani księgowa itd. Natomiast 
w żadnym oświadczeniu majątkowym nie znalazł, żeby Pani księgowa z tej Spółki 
otrzymywała jakiekolwiek wynagrodzenie. Poprosił o  wytłumaczenie, dlaczego jest taka 
wysoka kwota wynagrodzenia dla Pana Prezesa, który zajmuje się sprawami raptem 1-2 dni 
w kwartale? 

   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – wyjaśnił, że po pierwsze obecna tutaj Pani księgowa 
tym się nie zajmuje. Spółka opłaca inną księgową, po drugie to Zarząd Spółki decyduje, ile 
ma zarabiać Pan, który tym się zajmuje i podejmuje odpowiednie kroki. Nadmienił,                  
że obecny Prezes złożył rezygnację, będzie nowy, natomiast żwirowniami nadal będzie się 
zajmował Pan M. ponieważ ma ku temu odpowiednie uprawnienia. To jest jedyny człowiek 
na tym terenie, który ma uprawnienia górnicze, po prostu On a nie ktoś inny może zajmować 
się takimi rzeczami. Zwrócił uwagę, że to pytanie Radnego jest nie stosowne, bo to Zarząd 
Spółki decyduje (na szczęście radni nie mają nic do tego). 

 

Radny Pan Franciszek Rułka zapytał, czy to jest taka tajemnica, kto należy do Spółki, bo 
to jest Spółka jawna? 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy –„tak jak zawsze, należy trzech prawników (gminny 
prawnik i dwie Panie z Białegostoku), tak jak poprzednio i tak ma być”.  

Ad. 22 Interpelacje i wnioski radnych 

 
 Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel przekazała Przewodniczącej Rady 

Gminy Brańsk wezwanie skierowane do Wójta Gminy Brańsk - do zaprzestania 
naruszeń dóbr osobistych Jej jako radnej   i Pani Sołtys wsi Mień. 



Ad. 23 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 

W związku z pytaniami radnych na sesji kwietniowej, Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 
poprosiła o udzielenie odpowiedzi; 

a) Panią Monikę Falkowską Zastępcę Wójta, na pytanie Radnej Pani Pauli Górskiej 
odnośnie o kosztu zakupu 1m kostki na zjazdy? 

 odpowiedź – „54,51zł/m2” 
b) Pana Macieja Bobel Radnego Powiatu Bielskiego na pytanie Radnego Marka 

Kadłubowskiego, odnośnie przejścia dla pieszych w Chojewie, po rozmowie                  
z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg w Bielsku Podlaskim? 

 odpowiedź nie została udzielona w związku z nieobecnością radnego Powiatu na 
sesji. 

c) Na pytanie Radnej Pani Honoraty Krasnodębskiej-Bobel w zakresie - braku 
odpowiedzi z Urzędu Gminy, na składane podania, (konkretnie chodziło o najem 
świetlicy w Glinniku), 

 odpowiedzi udzieliła Przewodnicząca Rady gminy: „zgodnie z § 2 Zarządzenia        
Nr 174/2020 Wójta Gminy Brańsk  z dnia 18 czerwca 2020r.: 

1. Pomieszczenia w budynkach remiz OSP mogą być udostępnianie na wniosek Najemcy 

(organizatora), który powinien być złożony w terminie, co najmniej 7 dni przed datą 

planowanej uroczystości. Do wniosku o wynajem pomieszczeń należy dołączyć 

potwierdzenie dokonania opłaty kaucji w wysokości 100,00 zł., co warunkuje 

rozpatrzenie wniosku, a w dalszej procedurze podpisanie umowy z najemcą. 

    W niniejszej sprawie wnioskodawca nie dopełnił formalności – nie wpłacił kaucji, (nie 

dołączył potwierdzenia wpłaty do wniosku). Ponadto dnia 29 kwietnia 2022r  do 

wnioskodawcy z Urzędu wysłano pismo  w celu ustalenia potwierdzenia lub rezygnacji     

z najmu. Do czasu określonego we wniosku (terminu najmu) wnioskodawca nie wpłacił 

kaucji i nie udzielił odpowiedzi na pismo, wobec czego wniosek stał się 

bezprzedmiotowy”. 

Ad. 24 Sprawy bieżące: 

 
 Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel wyjaśniła okoliczności nieprzyjemnej 

sprawy, jaka zaistniała na Facebooku i powód złożenia wezwania skierowanego do 
Wójta Gminy Brańsk, w celu  zaprzestania naruszeń dóbr osobistych Jej jako radnej   
i Pani Sołtys wsi Mień, m.in. powiedziała, że Wójt Gminy wpisami na Facebooku, nie 
ośmieszył Jej jako radnej i Pani Sołtys, tyko samego siebie. Sposób w jaki 
potraktował wszystkich mieszkańców wsi Mień  jest poniżej godności człowieka, 
ponieważ Panowie strażacy i inni mieszkańcy wsi  Mień, po godzinach pracy 
zawodowej, przychodzą, kleją styropian, robią porządek, doprowadzają budynek 
gminny, (który był w opłakanym stanie), do porządku a to zadanie, obowiązek Wójta 
Gminy a nie mieszkańców. Zaznaczyła, że dla nich również należy się szacunek, tak 
jak strażakom z Domanowa (zbierającym kamienie, o których Wójt napisał                      
w internecie,  cyt.:”szacun Panowie, szacun”) a nie  oczernianie po Facebookach          
i wypisywanie herezji,  jakimi to mieszkańcy wsi Mień są ludźmi niegospodarnymi. 
Zaznaczyła, że to jest majątek gminny – Wójta a nie Radnej czy Pani Sołtys. Zwróciła 
również uwagę na  inne place na terenie gminy,  znajdujące się w opłakanym stanie, 
którymi Wójt Gminy zarządza.  
   W dalszej części wypowiedzi,  Radna poruszyła problem wywrotek wożących żwir 
przez wieś Mień, a które niszczą drogę. Zaapelowała, aby Wójt Gminy stanął na 
wysokości zadania i tak jak walczył dla tego „Pana”, ażeby wyrazić zgodę na 
zwolnienie Radnego Rułki, tak tym razem zawalczył, aby wywrotki przestały jeździć 



przez wieś Mień i niszczyć drogę, ponieważ ze zniszczenia tej drogi i jeżdżenia przez 
wieś, do gminy żadne pieniądze nie wpływają. 
   Radna nawiązała także do poglądów szowinistycznych, o które Wójt Gminy  Ją 
oskarżał, w tym miejscu m.in. powiedziała – „Chcę wyjaśnić jeszcze poglądy, o które 
Pan mnie oskarżył,  że „mam poglądy szowinistyczne”,   więc jakie Pan Wójt ma 
poglądy wypisując herezje na internecie o kobietach,  jakie są to poglądy - nie 
szowinistyczne? Cyt. „Pan w portkach a panie to nie?” Jak można tak pisać                     
o kobietach, to chyba Pan ma poglądy szowinistyczne i ma z tym problem. Bez tych 
„bab” Pan w ogóle nie poradziłby sobie w tej gminie. Pan nie obraził tylko mnie i Panią 
Sołtys, tylko wszystkie Panie a szczególne te, które robią za Pana całą robotę. Mało 
tego powiem Panu na koniec: „wójtem i radnym się bywa a człowiekiem się jest albo 
nie”. 

 
 Radny Pan Franciszek Rułka zgłosił problem z opłatą podatku w urzędzie gminy 

(jak zaznaczył albo nie ma Pani, co obsługuje portal płatniczy, albo nie przyjmuje się 
pieniędzy, tak nie może być) 
 

 Radna Pani Paula Górska w nawiązaniu do rozmowy telefonicznej z Wójtem Gminy, 
poprosiła o powtórzenie mieszkańcom gminy, którzy oglądają dzisiejszą sesję, jak 
będzie wyglądała sprawa z ułożeniem zjazdów w m. Olszewek, kiedy to nastąpi, aby 
wszyscy wiedzieli „na czym stoją”  
 

 Radny Pan Marek Kadłubowski wyjaśnił sprawę odnośnie motopompy „szlamowej” 
zaznaczył, że ten sprzęt jest bardzo potrzebny w straży, w tym miejscu przytoczył 
przykład zalanych podwórek w miejscowości Chojewo, gdzie wszystkie inne pompy 
się przytarły a prywatne tzw. szlamówki zdały egzamin.  Wyjaśnił, że pompa 
„Szlamowa” jest właśnie po to, aby wypompowywać z takich zalanych miejsc jak 
piwnice itp. Czasami trzeba to robić szybko, aby zapobiec zniszczeniu jakiegoś 
sprzętu, awarii lub zatopieniu, dlatego zależało strażakom na zakupie dobrej 
motopompy, no niestety tak do końca się nie stało.  
 
Poinformował również o rozmowie z Radnym Powiatowym  Panem Maciejem Bobel 
odnośnie spraw zgłaszanych na sesji: skrzyżowania w Kiersnowie i przejścia dla 
pieszych przy szkole w Chojewie, m.in. powiedział - „Pan A. Dyrektor PZD wyraził 
zgodę, że  we własnym zakresie wykonają przejście dla pieszych do końca wakacji, 
natomiast nie chce się zgodzić na zmianę organizacji ruchu w Kiersnowie”.   
Zdaniem Radnego i wszystkich mieszkańców, z którymi rozmawia, jest to zła decyzja 
(Dyrektor tłumaczy się jakimiś przepisami), ale mieszkańcy na co dzień mają 
problem. Radny osobiście doświadczył przypadku uniknięcia zderzenia czołowego    
z pojazdem z Białostocką rejestracją, który wymusił pierwszeństwo, a takich sytuacji 
jest bardzo dużo i mieszkańcy się skarżą.   
   W tym miejscu Radny zwrócił się do Wójta z prośbą,  o rozmowę z Dyrektorem 
PZD i przekonanie,  aby zmianę organizacji ruchu zrobić,  bo w innym przypadku 
mieszkańcom grożą wypadki, kalectwo, a tych wypadków w ostatnim czasie było 
dużo.  
 

 Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel w imieniu własnym i Pani Sołtys wsi 
Mień podziękowała osobom, które robią remont budynku (po byłej zlewni mleka), 
które przychodzą po godzinach, w wolnych chwilach i pracują. Zaznaczyła,                   
że podobnie jak strażacy z Domanowa (zbierający kamienie), te osoby (wykonujące 
remont) również zasługują na szacunek.  
 



   Wójt Gminy Brańsk odnosząc się do wypowiedzi radnych, poinformował, że nie będzie 
udzielał odpowiedzi Radnej Pani Honoracie Bobel (na tak proste pytania), odpowiedzi 
udzieli na piśmie, natomiast nikogo nie obraził a zrobił to na wniosek jednego                                
z mieszkańców wsi Mień i innych mieszkańców, którzy nie mogli na to patrzeć. Ponieważ 
na Zebraniu Sołeckim była mowa o zrobieniu placu zabaw, (po wykopaniu przy szkole               
i przekazaniu urządzeń placu zabaw, leżały one  ileś czasu, nie było komu ich zakopać, 
więc na polecenie Pani Falkowskiej Zastępcy Wójta,  to uczyniono). Mieszkańcy 
zasugerowali jednak, aby to przedstawić, jak ten plac wygląda i budowa przebiega. 

   W tym miejscu Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel zwróciła uwagę na fakt, 
(Pan Wójt Gminy o tym zapomniał), że w tej sprawie było złożone podanie do urzędu.  

 
   Na prośbę Radnego Pana Marka Kadłubowskiego Wójt Gminy udzielił następującej 
odpowiedzi -  „Pan mówi o przejściu, popierał Pan drogę i skrzyżowanie, które Powiat ma 
robić. Po przetargu 600m drogi w Dębowie kosztuje 2 100 000zł, plus most ponad 1 mln.    
W pierwszym przetargu (oczywiście Starosta go unieważnił) 600m drogi i most „poszedł”    
za ponad 3 miliony zł. – o czym my rozmawiamy? Wiadome, że dokładamy dla Powiatu 
50%, Pan mówi o niezadłużaniu gminy albo, że my zadłużamy gminę, niech mi Pan da 
rozwiązanie na ten temat, czy drogę robimy, czy w ogóle nie robimy? Po co mamy kolejny 
zaciągać albo zwiększać kredyt, żeby wykonać ten odcinek 600m drogi. Następna sprawa 
droga w Brzeźnicy, droga jest po przetargu za 1.050.000zł, w tej chwili firma nie chce 
przystąpić do realizacji, żąda od nas kolejne 112 tys. zł, na co musimy wziąć kredyt, aby 
realizować tą drogę. Proszę powiedzieć, co my mamy robić. Albo inwestujemy i bierzemy 
kredyty, albo zdejmujemy zadania z inwestycji i nie bierzemy kredytu. Powiemy 
mieszkańcom, że nie będziemy gminy zadłużać”. 

Radny Pan Marek Kadłubowski – „nie wiem o czym Pan do mnie mówi, bo ja mówiłem      
o ustaleniach, o jakich dowiedziałem się od Pana Bobla Radnego Powiatu, odnośnie 
przejścia i odnośnie skrzyżowania. Odnośnie drogi w Dębowie z tego, co wiem, była                
to inicjatywa Powiatu, my jako radni otrzymaliśmy taką informacje, że Powiat będzie ją 
realizował, wszyscy głosowaliśmy za tym. Nie przypominam sobie, abym szczególne o to 
zabiegał, to była inicjatywa nie moja - na pewno. Rozmawiałem o tym z Dyrektorem A.               
i wiem, że są takie ceny, że unieważnili przetarg i będą szukać innych rozwiązań, trzeba 
spokojnie poczekać. O drodze w Brzeźnicy również słyszałem, ceny poszły w górę tak jak 
wszędzie, trzeba szukać rozwiązań, natomiast nie pytałem o te drogi tylko o skrzyżowanie”. 

 
Wójt Gminy Brańsk nawiązał do wcześniejszej wypowiedzi radnego, sugerujących 
zadłużanie gminy, że gmina jest zadłużana. 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski poinformował, że zapytał o faktyczne zadłużenie gminy, 
ponieważ w przestrzeni publicznej jest taki temat, że gmina jest zadłużona a mieszkańcy 
pytają radnych jak jest rzeczywiście. Pani Skarbnik wytłumaczyła, i o to tylko Radnemu 
chodziło. 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy powróciła do porządku udzielania odpowiedzi na 
zapytania radnych, poprosiła o udzielenie odpowiedzi Radnemu Panu Franciszkowi Rułka 
odnośnie problemu z płatnością podatku. 
 
   Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy, poinformowała, 
że gmina posiada łącze internetowe zewnętrzne, dlatego występują problemy z portalem 
płatniczym, gdy radny poinformował, że portal działał a nie było pracownika, Sekretarz 
zapewniła, że sprawę wyjaśni.  



 
Na prośbę Radnej Pani Pauli Górskiej - Wójt Gminy Brańsk złożył obietnicę, że zjazdy   
w miejscowości Olszewek zostaną na pewno wykonane w tym roku, ale dokładnie nie 
powiedział kiedy, ponieważ są różne zadania do wykonania.   
 
Radny Pan Marek Kadłubowski w odpowiedzi na sugestie Wójta odnośnie zadłużenia 
Gminy, zwrócił się z pytaniem  do Pani Skarbnik, jak Ona to odebrała i czy było coś 
niestosownego w Jego pytaniu odnośnie zadłużenia gminy?  
 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie są tutaj istotne Jej odczucia, natomiast, gdy Radny 
zapytał, udzieliła odpowiedzi. Następnie powtórzyła, że na dzień dzisiejszy, po spłacie II raty 
kwartalnej kredytu przypadającej na ten rok, zadłużenie gminy wynosi 1 498 938zł,  to są 
kredyty w tej chwili do spłaty. Pozostałe kwoty, które są rozpisane w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej  są planowane. Jeżeli zostaną zrealizowane zadania przewidziane                           
w tegorocznym budżecie i z 2023r. bo tam są także rozpisane kredyty, zadłużenie będzie 
wyglądało tak, jak jest rozpisane w WPF. Wykonanie pokaże  jakie one docelowo będą. 
 Na przykładzie dzisiejszego analizowanego wykonania budżetu za ubiegły rok widać, że 
rozbieżności zawsze będą. Dopiero wykonanie kolejnego roku,  następnego i planowanie 
dalsze, pokaże jak to będzie.  
 
Radna Pani Anna Żero w imieniu użytkowników drogi – kierowców, podziękowała Panu 
Wójtowi za polanie betonem skrzyżowania, o które wielokrotnie prosiła.  
 
Głos zabrała Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel poinformowała, że chce 
wyjaśnić do końca sprawę z placem zabaw, przypomniała  (o ile Pan Wójt nie pamięta), że 
podanie było złożone o  przeniesienie placu, Pan Wójt podpisał odpowiedź i wyraził zgodę 
na przeniesienie. 
 
Radny Pan Franciszek Rułka podziękował Wójtowi za remont krzyża i budowę ogrodzenia 
w miejscowości Brzeźnica.   
 
Radny Pan Marek Kadłubowski poprosił o odpowiedź w sprawie wcześniejszej prośby 
odnośnie skrzyżowania w Kiersnowie, czy Pan Wójt pomoże w jakiś sposób wpłynąć na 
Dyrektora PZD, żeby zrobić zmianę organizacji ruchu, aby było bezpiecznie. Zaznaczył, że 
to nie jest „widzi mi się” radnego, tylko odczucia wszystkich użytkowników drogi a jest 
fatalnie w tej chwili. 
 
Wójt Gminy zgodził się na rozmowę z Dyrektorem PZD, aby postarał się określić (przy 
obecnych cenach), zakres prac i je wycenił. Wspólnie zostanie to ocenione                                      
i przedyskutowane, czy znajdzie się taka suma w budżecie, aby wykonać zadanie, jeżeli 
będzie ono kosztowało ok. 400tys. zł. 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski zaznaczył, że nie chodzi o pieniądze, ale o zmianę 
organizacji ruchu. 
 
Wójt Gminy zgodził się porozmawiać. 
 
Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta poinformowała, że  na prośbę Radnego Pana 
Marka Kadłubowskiego, wysłano pismo w tej sprawie do Dyrektora PZD, ale do tej pory nie 
ma podpowiedzi. 
 



W tym momencie obrad Wójt Gminy poinformował, że ceny inwestycji drastycznie idą do 
góry, jest przykład na zadaniach  przebudowy dróg w Dębowie i Brzeźnicy, zgłosił zatem 
wniosek o przegłosowanie przez radnych, co gmina ma dalej robić. 
 
Następnie Wójt Gminy udzielił odpowiedź Radnemu Panu Franciszkowi Rułka odnośnie 
ilości ton i cen za zamówione kruszywa do produkcji betonu w trzech frakcjach:  
kruszywo(piasek) 0-2mm: 2184t - cena brutto 47zł/t 
kruszywo (żwir ) 2-8mm: 1793t - cena brutto 93zł/t 
kruszywo (żwir ) 8-16mm: 1934t – cena brutto 93zł/t 
 
Dalej Wójt Gminy m.in. powiedział – „ogólnie  planowaliśmy wykonać 4km dróg 
betonowych rocznie. Z tych funduszy, które mamy, prawdopodobnie wykonamy 3km dróg, 
Gmina ogólnie dokłada ok 200tys. do dróg betonowych, a obecnie ceny wzrosły średnio        
o 31% (4 asortymenty  żwir + cement)”. Ze względu na przetargi i wszystkie zmiany jakie 
się nam szykują, proszę Państwa o przegłosowanie, czy dalej bierzemy kredyty na 
inwestycje zaplanowane, czy rezygnujemy z inwestycji, bo już widzimy, że trzeba wziąć      
ok. 112 tys. na drogę w Brzeźnicy, już jest wzięty kredyt na 50 % wkładu własnego zadania, 
ponad 500tys. zł + 112 tys. zł razem ponad 600tys. zł”. 
 
Radni z dezaprobatą odnieśli się do pomysłu Wójta w sprawie głosowania.  
 
Przewodnicząca Rady Pani Grażyna Płonowska podsumowując dyskusję w temacie 
głosowania, m.in. powiedziała – „dzisiejsze głosowanie na sesji w sprawach różnych nie 
będzie wiążące i nie ma sensu, ponieważ dzisiejsze decyzje nie będą przemyślane i bardziej 
na „NIE”, (tak jak zapowiedział Radny Pan Wysocki). Wójt Gminy przedstawił nam problem, 
nad którym się zastanowimy. Zgodnie z oczekiwaniami radnych sugeruję, sprawę 
rozpatrzyć na spotkaniu roboczym lub posiedzeniu Komisji”.  
 
Radna Pani Honorata Krasnodębska Bobel – w imieniu Pani Sołtys i wszystkich 
mieszkańców wsi Mień,  podziękowała Pani Monice Falkowskiej Zastępcy Wójta                      
za utwardzenie drogi w m. Mień.  

Ad. 25 Zamknięcie obrad  

 
   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna 
Płonowska    o godz. 1241 zamknęła obrady XXX sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się 
modlitwą, „Ojcze nasz…”   
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 
/-/Alina Adamczyk                                                                         /-/Grażyna Płonowska   


